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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 17. april 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 461 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 461:
’’Hvordan vil ministeren sikre, at patienter og pårørende kan være i sikkerhed 
for tyvebander, når de opholder sig på landets sygehuse?”

Svar:

I anledning af spørgsmålet har Region Hovedstaden, der er ansvarlig for sik-
kerheden på Rigshospitalet og regionens øvrige hospitaler, oplyst følgende:

”Rigshospitalets etablerede vagtordning bidrager til, at patienter, pårørende og 
personalet kan føle sig sikre og trygge under deres ophold på hospitalet. Der 
er hele tiden to vagter, der afpatruljerer hospitalet, og vagterne kan blandt an-
det tilkaldes, hvis personalet oplever uro eller iagttager personer, som ikke har 
et lovligt ærinde på hospitalet. 

Sikkerheden i forhold til tyveri er baseret på et samarbejde med politiet. Vagt-
selskabets medarbejdere kan tilbageholde mistænkte tyve, indtil politiet an-
kommer. Hospitalet samarbejder ligeledes med politiet i forhold til at have re-
levant videoovervågning af blandt andet indgangspartierne i stueetagen, og 
materialet fra overvågningen kan udleveres til politiet i forbindelse med opkla-
ring af eventuelle tyverier på hospitalet.”

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål nr. 460 (alm. del).
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